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PROTOKÓŁ NR XXV/2016 
z  Sesji Nadzwyczajnej Rady Gminy Nowa Wieś Lęborska 

z dnia 5 września 2016 roku 
 

 

 

 
Miejsce obrad : Urząd Gminy w Nowej Wsi Lęborskiej. 
 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 
 

Przewodniczący rady gminy – Zdzisław Korda  o godz. 15.00 otworzył sesję i 
po powitaniu radnych  oświadczył, iż zgodnie z listą obecności  w obradach uczestniczy 
15 radnych, co wobec ustawowego składu rady wynoszącego 15 radnych stanowi 
kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. 

 
Następnie przewodniczący rady gminy – Zdzisław Korda przedstawił porządek  XXV 
Sesji Nadzwyczajnej Rady Gminy : 
 

1. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XIV/121/15 Rady Gminy Nowa 
Wieś Lęborska z dnia 22 grudnia 2015 r. w sprawie uchwalenia budżetu gminy 
na rok 2016.  

2. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany  Uchwały Nr XIV/120/15 w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowa Wieś Lęborska na 
lata 2016-2025. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Lęborskiemu na realizację zadania Przebudowa drogi powiatowej nr 1315G w 
m. Garczegorze od km 0+020 do km 1+010.  

4. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Lęborskiemu na realizację zadania Przebudowa drogi powiatowej nr 1315G w 
m. Wilkowo Nowowiejskie od km 2+160 do km 3+150. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Wolne wnioski i informacje. 
7. Zakończenie obrad.   

 
Po przedstawieniu porządku obrad przewodniczący rady gminy – Zdzisław Korda 
zwrócił się do radnych, czy mają pytania i uwagi do przedstawionego porządku obrad. 
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Rada gminy porządek obrad przyjęła jednogłośnie, po czym przystąpiono do jego 
realizacji. 
 
Celem wprowadzenia wójt poinformował, że Starostwo Powiatowe w Lęborku 
wystosowało zarówno do wójta, jak i rady gminy pismo w sprawie dofinansowania 
przebudowy drogi powiatowej w miejscowości Wilkowo Nowowiejskie i w miejscowości 
Garczegorze. Dofinansowanie gminy na przebudowę obu dróg wyniosłoby  około 
313.000 zł.  
Z uwagi na pilność realizacji powyższych zadań w ramach budżetu na 2016 rok,  
konieczne było zwołanie sesji nadzwyczajnej w celu podjęcia stosownych uchwał oraz 
porozumień o partnerstwie.  
 
W sprawie tej zabrał głos radny – Jan Muttke. Radny zastanawia się, o czym mówił już 
wcześniej,  jakie kryteria powiat brał pod uwagę ustalając listę dróg do modernizacji. 
Natomiast jeżeli chodzi o dofinansowanie, to zdaniem radnego dofinansowanie gminy 
powinno wynosić 25% rzeczywistej wartości robót, a nie tak jak proponuje powiat 50%.  
Ponadto zdaniem radnego należy się zastanowić, czy stać gminę na położenie asfaltu 
w Wilkowie Nowowiejskim, gdzie po naprawie drogi wojewódzkiej, drogą tą przejedzie 
dziennie kilka samochodów. W gminie są drogi,  które są bardziej zniszczone i to te 
drogi w pierwszej kolejności powinny być wyremontowane.  
 
Radny Marian Syldatk odniósł się do wypowiedzi radnego Jana Muttke. Przyznaje, że 
po zakończeniu remontu drogi wojewódzkiej, ruch się przeniesie na tą drogę, ale 
miejscowość Garczegorze zostanie ze zniszczoną drogą, która jest alternatywną 
drogą dla drogi 214. Miejscowość Garczegorze została przez tą całą sytuację 
najbardziej poszkodowana.  
Radny proponuje podjąć uchwały o udzielenie pomocy na remont tych dróg, można 
jedynie negocjować kwotę dofinansowania.  
 
Radna Katarzyna Frankowska - Kręcisz stwierdziła, że przez całą sytuację związaną 
z remontem drogi 214, tak samo została zniszczona droga Janowice – Redkowice, po 
której jeżdżą zarówno samochody osobowe, jak i ciężarowe. Droga ta jest w bardzo 
złym stanie i wymaga pilniejszego remontu niż droga w Wilkowie Nowowiejskim i 
Garczegorzu.  
 
Radny Waldemar Wolff poparł stanowisko radnej Katarzyny Frankowskiej-Kręcisz. 
Zdaniem radnego droga z Redkowic do Janowic nie jest przejezdna i wymaga pilnego 
remontu.  
 
Radna Renata Palczewska chciałaby tylko dopowiedzieć, że w tej chwili mówiąc o 
ilości samochodów,  które przejeżdżają  drogami objazdowymi przez miejscowość 
Garczegorze, czy Redkowice, można zauważyć z jaką ilością samochodów zmaga się 
miejscowość Nowa Wieś Lęborska przez tyle lat.  
Jeżeli dojdzie do porozumienia, radna będzie się bardzo cieszyła, bo drogi są sprawą 
priorytetową. Można jedynie negocjować zakres robót.   
Zdaniem radnej jeżeli teraz nie skorzystamy z dofinansowania, to drogi te nie zostaną 
w najbliższym czasie zrobione i zostaniemy z dziurawymi drogami.  
 
Radna Henryka Gabryelska zwróciła się z prośbą, aby mieć również na uwadze 
dokończenie drogi w Bąsewicach.  
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Radny Jan Muttke jeszcze raz podkreślił, że nie powinniśmy dofinansowywać remontu 
dróg powiatowych w wysokości 50%. Mamy na terenie gminy dużo dróg gminnych i na 
to powinniśmy przeznaczyć środki finansowe. Zdaniem radnego można przyznać 
dofinasowanie maksymalnie w wysokości 25%. 
 
Radny Marian Syldatk dodał, że konsekwencje zniszczenia dróg powiatowych 
spowodowane objazdem drogi wojewódzkiej powinien przede wszystkim ponieść 
zarządzający drogami wojewódzkimi,  czyli Urząd Marszałkowski.  
 
Przewodniczący rady gminy – Zdzisława Korda jest przekonany, że  zarządca drogi 
wojewódzkiej na pewno poniesie w części konsekwencje związane ze zniszczeniem 
dróg powiatowych. 
 
Radny Waldemar Wolff jest również za remontem drogi. Tylko dlaczego gmina ma 
dokładać do remontu dróg powiatowych.  
 
Radna Renata Palczewska zwróciła uwagę, iż nie ma stuprocentowej pewności, że na 
drogę Pogorszewo-Janowice zostanie przyznane dofinansowanie. Wówczas znowu 
stanie się przed dylematem finansowania 50 % powiat i 50% gmina. Czy wówczas 
gmina odstąpi od realizacji tego zadania, mimo że jest na tę drogę projekt.  
 
Radna Katarzyna Frankowska – Kręcisz stwierdziła, że starostwo ustalając takie 
zasady finansowania stawia nas pod ścianą mimo że są to drogi powiatowe. A przecież 
mamy bardzo dużo dróg gminnych,  które również wymagają remontu.  
 
Wójt podsumowując dyskusję powiedział, że uszanuje decyzję rady w tej sprawie. Jest 
jednak przekonany, że starostwo nie zmieni zasad finansowania.  
 
Radna Renata Palczewska chciałaby jeszcze dodać, że w ciągu ostatnich dwóch lat 
przepadły projekty, które nie otrzymały dofinansowania tj. droga ul. Buczka, droga do 
Czarnówka, ul. Witosa. Również projekt Pogorszewo-Janowice może przepaść na 
etapie 25% i wówczas trzeba będzie pomyśleć jak to zrealizować.  
Zdaniem radnej należy przyjąć propozycje starostwa.  
 
Radny Waldemar Wolff zapytał, skąd gmina weźmie środki na realizację tych dróg.  
 
Wójt odpowiedział, że środki na dofinansowanie przebudowy dróg zostaną przekazane 
z inwestycji,  które w tym roku nie będą realizowane.  
Natomiast jeszcze w tym roku zostaną zrealizowane następujące inwestycje:  

1. termomodernizacja szkół, 
2. budowa filii biblioteki w Janowicach, 
3. budowa kanalizacji Kębłowo Nowowiejskie i Łowcze, 
4. projekt budowy kanalizacji w Pogorszewie. 

 
Skarbnik gminy poinformowała, że gmina otrzymała  dotację celową w wysokości 
137.619 zł z Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego na zwrot części wydatków 
wykonanych w ramach funduszu sołeckiego w 2015r. Z tego na wydatki bieżące kwota 
46.587 zł, którą wójt proponuje przeznaczyć dla GZUK na remonty dróg,  natomiast 
kwotę 91.032 zł na wydatki inwestycyjne, przeznaczyć na część dotacji dla powiatu. A 
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o brakującą kwotę 221.590 zł  zostaną zmniejszone wydatki  na „Budowę kanalizacji 
sanitarnej w m. Ługi, Lubowidz, Mosty”, która w tym roku nie będzie realizowana. To 
zadanie zostanie przeniesione na rok 2019. 
 
Przed przystąpieniem do podjęcia uchwał przewodniczący rady poddał głosowaniu  
wnioski dotyczące wysokości dofinansowania przez gminę przebudowy dróg w 
Garczegorzu i w Wilkowie Nowowiejskim.  
Zgłoszono dwie propozycje: 50% i 25%. 
 
Głosowało 15 radnych. Za dofinansowaniem w wysokości 50% głosowało 12 radnych, 
2 radnych głosowało przeciwko i 1 radny wstrzymał się od głosu.  
W związku z powyższym większością głosów przyjęto dofinansowanie w wysokości 
50%. 
Następnie przystąpiono do realizacji porządku obrad. 
 
Ad. 1 
 
Przewodniczący rady gminy – Zdzisław Korda przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie zmiany Uchwały Nr XIV/121/15  Rady Gminy Nowa Wieś Lęborska z dnia 
22 grudnia 2015 r. w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2016.  
 
Skarbnik gminy wyjaśniła, że oprócz zmian w budżecie,  które omówiła wcześniej jest 
propozycja zwiększenia wydatków o kwotę 5.500 zł  w dziale 801 Oświata i 
wychowanie dla Zespołu Szkół w Nowej Wsi Lęborskiej na podstawie złożonego 
wniosku. Są to dochody uzyskane przez szkołę z tytułu najmu (kolonie).   
Ponadto jest propozycja zwiększenia wydatków o kwotę 20.000 zł w dziale 710 
Działalność usługowa, dot. wydawania decyzji o warunkach zabudowy na działki,  na 
których brak miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego.  
 
Rada gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami skarbnika gminy , 
po dyskusji,  w obecności 13 radnych, przy 11  głosach „za”, 1 głosie „przeciwko” i 1 
głosie „wstrzymującym”  podjęła Uchwałę Nr XXV/211/16 w sprawie zmiany 
Uchwały Nr XIV/121/15 Rady Gminy Nowa Wieś Lęborska z dnia 22 grudnia 
2015 r. w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2016 – która stanowi załącznik 
nr 2 do niniejszego protokołu.  
 
Ad. 2 
 
Przewodniczący rady gminy – Zdzisław Korda przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie zmiany uchwały Nr XIV/120/15 Rady Gminy Nowa Wieś Lęborska z dnia 22 
grudnia 2015r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowa 
Wieś Lęborska na lata 2016-2025. 
 
Skarbnik gminy wyjaśniła, że projekt powyższej uchwały jest ściśle powiązany z 
poprzednią uchwałą. Wprowadza zmiany w WPF wraz z prognozą długu i wykazem 
przedsięwzięć  realizowanych w latach 2016-2025. Zmiany wynikają z dostosowania 
danych roku 2016 do zmian budżetu wprowadzonych od dnia 31.08.2016r. do dnia 
05.09.2016r. 
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Rada gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami skarbnika gminy, 
po dyskusji,  w obecności 13 radnych, przy 11  głosach „za”, 1 głosie „przeciwko” i 1 
głosie „wstrzymującym” podjęła Uchwałę Nr XXV/212/16 w sprawie zmiany uchwały 
Nr XIV/120/15 Rady Gminy Nowa Wieś Lęborska z dnia 22 grudnia 2015r. w 
sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowa Wieś 
Lęborska na lata 2016-2025 – która stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  
 

Ad. 3 
 
Przewodniczący rady gminy – Zdzisław Korda przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Lęborskiemu na realizację zadania 
Przebudowa drogi powiatowej nr 1315G w m. Garczegorze od km 0+020 do km 1+010.  
 
Rada gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami skarbnika gminy, 
po dyskusji,  w obecności 13 radnych, przy 11  głosach „za”, 1 głosie „przeciwko” i 1 
głosie „wstrzymującym” podjęła Uchwałę Nr XXV/213/16 w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej Powiatowi Lęborskiemu na realizację zadania Przebudowa 
drogi powiatowej nr 1315G w m. Garczegorze od km 0+020 do km 1+010 – która 
stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  
 

Ad. 4 
 
Przewodniczący rady gminy – Zdzisław Korda przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Lęborskiemu na realizację zadania 
Przebudowa drogi powiatowej nr 1315G w m. Wilkowo Nowowiejskie od km 2+160 do 
km 3+150. 
 
Rada gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami skarbnika gminy, 
po dyskusji,  w obecności 13 radnych, przy 11  głosach „za”, 1 głosie „przeciwko” i 1 
głosie „wstrzymującym” podjęła Uchwałę Nr XXV/214/16 w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej Powiatowi Lęborskiemu na realizację zadania Przebudowa 
drogi powiatowej nr 1315G w m. Wilkowo Nowowiejskie od km 2+160 do km 
3+150 – która stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  
 

Po podjęciu uchwał przystąpiono do realizacji następnych punktów porządku 
obrad : interpelacje i zapytania radnych, wolne wnioski i informacje.   
 
Radna Renata Palczewska wystąpiła z wnioskiem, aby w regulaminie konkursu na 
wieniec dożynkowy dodać punkt – inne formy wieńca dożynkowego. Przykładem może 
być wieniec KGW Kębłowo Nowowiejskie w kształcie serca, który na dożynkach 
powiatowych nie został doceniony,  ponieważ miał formę inną niż zakładał regulamin 
konkursu. 
 
Wójt wyjaśnił, że na dożynkach gminnych możemy przyjąć różne formy wieńców 
dożynkowych. Natomiast jeżeli chodzi o dożynki powiatowe wieńce oceniane są 
zgodnie z regulaminem wojewódzkim.   
 
Następnie wójt zwrócił się do radnych o zajęcie stanowiska w sprawie realizacji drogi 
ul. Mostowej „Bis”. Została wykonana pełna dokumentacja na budowę tej drogi. Wójt  
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